

ปีการศึกษา 2554

Thesis Title	The Economic Roles of the Prophet Muhammad (PBUH)
Author	Mr.Nipon Saengsri
Major Program	Islamic Studies
Academic Year	2011

ABSTRACT

A documentary research for Economic historical on the role of the Prophet Muhammad ﷺ in the economy is a study on the role of the Prophet Muhammad ﷺ in the economy, (1) Collecting from al-Qur'ān, al-Hadith and other miscellaneous documents included primary source, secondary source and tertiary source, (2) achieved (3) interpretive precedence (4) historical analysis (5) divided into several subjects.

The research found that perspective on the economy of the Prophet Muhammad ﷺ based (1) to believe in Allāh (2) fairness between humanity (3) the possession of resources on behalf of Allāh (4) development and prosperity in the world. He separate personal property from public property. As he separated from the consumption of essential non-essential consumption to resource does not rotate among the rich people.

He used to work with livestock and trade and pay the contractors before the establishment of the Islamic market and use Dinār and Dirham Intermediary market and use Sa'a, Faraq and Wasq a standard of measure and weigh. As he was a partner with the shareholders to do business and international trade with Khādijah (Mudhārabah) and worked with the public investment in agriculture (Muzāra'ah) before the appointment of persons responsible for the economy.

He established social security with social welfare and income distribution. As he established Baitul-Māl to manage Zakāt and other. His financial transactions without interest, away from the ambiguity of risks and taking advantage before promoting international trade business. All of these can solve several economic problems and the major role of the important motives for composition of the state of the Islamic (Madinah).

الموضوع دور النبي ﷺ في الاقتصاد

اسم الباحث نيبول سانج سيري

التخصص الدراسات الإسلامية

العام الدراسي 2011

مستخلص البحث

إن بحث وثائقي تاريخي إقتصادي عن دور النبي ﷺ في الإقتصاد يهدف إلى دراسة عن دوره في الإقتصاد، وهو بحث مستندات تاريخية، ويعتمد على (1) القرآن الكريم والأحاديث الشريفة و المستندات المتنوعة قبل (2) تحقيقها (3) وتأويلها المنظمة (4) وتحليلها التاريخية (5) وتقسيمها إلى عدة موضوعات وغيرها من الوثائق.

وأفادت نتائج البحث بأن دور النبي ﷺ في الإقتصاد قام على (1) الإيمان بالله (2) والعدالة بين الناس (3) والإستخلاف في الثروة (4) والعمارة في العالم. و فرق النبي ﷺ ملكية الفردية عن ملكية العامة كما فرق إستهلاك الضروريات عن إستهلاك الترفيات لكي لا تكون الثروة دولة بين الأغنياء.

كان النبي ﷺ يشتغل برعي الغنم والتجارة وأعطى الأجير أجره قبل إنشاء الأسواق الإسلامية وإستعمال الدينار والدرهم لوسيلة الأسواق وإستعمال المد و الصاع والفرق لتحديد الكيل والوزن. كما كان النبي ﷺ يشارك مع شريكه وخديجة في المضاربة ويشارك مع الناس في المزارعة قبل تعيين المسؤولين في مجال الإقتصاد.

وبنى النبي ﷺ الأمن الإجتماعي بنظام التضامن وتوزيع الدخل كما أسس بيت المال لإدارة الزكاة وغيرها وتعامل معاملة مالية خالية من الربا، بعيدة عن الشبهات و الخطر والإستغلال قبل الحث على التجارة الدولية. كلها حلت عدة المشاكل الإقتصادية وتعد من أهم العوامل الناجحة لتأسيس الدولة الإسلامية (المدينة).